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PvdD	  in	  Gemeente	  Leiden	  Jaaroverzicht	  2010-‐2011	  
	  

	  

Maart	  2010	  deed	  de	  Partij	  voor	  de	  Dieren	  in	  Leiden	  mee	  met	  de	  gemeenteraads-‐
verkiezingen.	  De	  uitslag	  in	  Leiden	  was	  3,5%	  bij	  een	  opkomst	  van	  55%:	  goed	  voor	  1	  van	  de	  39	  
zetels.	  De	  gemeenteraadsfractie	  bestaat	  medio	  2011	  uit	  Dick	  de	  Vos	  (raadslid)	  en	  de	  
burgerraadsleden	  (duo’s)	  Micheline	  Modde,	  Estefanía	  Pampín	  en	  Jeroen	  Schrama.	  
Leiden	  zelf	  telt	  117.000	  inwoners,	  maar	  is	  regiogemeente	  met	  voorzieningen	  als	  de	  
universiteit,	  Hogeschool,	  ziekenhuizen,	  politie	  enz.	  15	  gemeentes	  werken	  samen	  als	  
“Holland	  Rijnland”,	  waarvan	  de	  burgemeester	  van	  Leiden	  de	  voorzitter	  is.	  Het	  totale	  
verzorgingsgebied	  is	  500.000	  tot	  1	  miljoen	  inwoners,	  dieren	  niet	  meegerekend.	  

	  



Leiden	  is	  verder	  de	  grootste	  belanghebbende	  en	  financier	  van	  enkele	  grote	  infrastructurele	  
projecten,	  zoals	  de	  Rijn-‐Gouwelijn,	  de	  Rijnlandroute	  (verbinding	  tussen	  A4	  en	  A44	  en	  de	  
Ringweg	  Oost.	  
D66	  was	  de	  grote	  winnaar	  van	  de	  verkiezingen	  en	  heeft	  een	  nieuwe	  bestuursmodel	  
ingevoerd:	  geen	  dichtgetimmerd	  coalitieakkoord,	  maar	  een	  akkoord	  op	  hoofdlijnen,	  waarbij	  
over	  de	  invulling	  en	  details	  in	  de	  Raad	  en	  commissies	  met	  wisselende	  meerderheden	  wordt	  
beslist.	  Veel	  kansen	  dus	  voor	  natuurbehoud,	  duurzaamheid	  en	  dierenwelzijn.	  Onze	  tactiek	  is	  
om	  steeds	  een	  dier	  onder	  de	  aandacht	  te	  brengen,	  als	  symbool	  voor	  en	  onderdeel	  van	  een	  
planeetbrede	  problematiek.	  	  
	  
Wethouder	  Dierenwelzijn	  
Behalve	  de	  coalitiepartijen	  (D66,	  VVD	  en	  SP	  –	  samen	  20	  zetels)	  mochten	  ook	  andere	  partijen	  
wensen	  indienen	  voor	  het	  bestuursakkoord.	  De	  PvdD	  maakte	  daar	  als	  enige	  gebruik	  van	  en	  
vroeg	  om	  een	  wethouder	  Dierenwelzijn.	  Die	  portefeuille	  bestaat	  nu	  en	  is	  ondergebracht	  bij	  
de	  wethouder	  Onderwijs	  en	  Sport.	  Wij	  hebben	  hem	  op	  gepaste	  wijze	  gefeliciteerd.	  We	  
hebben	  dus	  een	  eigen	  wethouder	  met	  wie	  we	  op	  informele	  wijze	  veel	  zaken	  kunnen	  
aankaarten,	  voordat	  we	  ze	  formeel	  politiek	  aan	  de	  orde	  hoeven	  te	  stellen	  middels	  moties,	  
amendementen	  of	  schriftelijke	  vragen.	  	  
	  

	  

	  
Red	  de	  grutto:	  geen	  nieuwe	  snelwegen,	  bedrijventerreinen	  of	  parkeergarages	  



Al	  op	  de	  verkiezingsposter	  hebben	  we	  stelling	  genomen	  tegen	  de	  RijnGouweLijn,	  de	  
megalomane	  lightrailverbinding	  tussen	  Gouda	  en	  de	  kust,	  die	  geen	  enkele	  vervoersbehoefte	  
oplost	  maar	  wel	  het	  schaarse	  groen	  aantast	  om	  Leiden.	  D66	  verbond	  zijn	  lot	  aan	  het	  niet-‐
doorgaan	  van	  de	  RGL	  –	  inmiddels	  heeft	  de	  provincie	  de	  RGL	  afgeblazen.	  	  
We	  zijn	  ook	  tegen	  nieuwe	  wegen	  als	  de	  Rijnlandroute	  en	  de	  Ringweg	  Oost.	  De	  kosten	  zijn	  
honderden	  miljoenen	  euro’s	  voor	  enkele	  minuten	  tijdwinst,	  want	  de	  wegen	  zijn	  binnen	  de	  
kortste	  keren	  weer	  dichtgeslibd.	  De	  voorkeursvariant	  van	  de	  provincie	  gaat	  bovendien	  door	  
een	  uniek	  weidevogelgebied	  tussen	  Leiden	  en	  Voorschoten.	  Als	  er	  dan	  toch	  een	  verbinding	  
moet	  komen,	  dan	  kiezen	  wij	  voor	  de	  Churchill	  Avenue:	  een	  ondertunnelde	  weg	  dwars	  door	  
Leiden	  met	  de	  meeste	  winst	  voor	  natuur	  en	  milieu.	  De	  Ringweg	  Oost	  is	  strikt	  genomen	  niet	  
nodig.	  Er	  zijn	  genoeg	  wegen	  om	  de	  stad	  heen.	  We	  moeten	  inzetten	  op	  fietsen	  en	  flexibel,	  
duurzaam	  OV.	  Met	  transferia	  om	  de	  stad.	  
In	  Leiden	  –	  de	  meest	  dichtbebouwde	  stad	  van	  Nederland	  –	  staat	  vooral	  de	  natuur	  en	  het	  
groen	  onder	  druk.	  	  Ten	  zuiden	  van	  Leiden,	  net	  westelijk	  van	  de	  A4	  ligt	  de	  Oostvlietpolder.	  
Daar	  broeden	  zeldzame	  weidevogels	  zoals	  grutto,	  tureluur	  en	  zomertaling.	  PvdD	  is	  een	  van	  
de	  partijen	  die	  deze	  laatste	  polder	  van	  Leiden	  onbebouwd	  wil	  laten.	  Voorlopig	  lijkt	  het	  
gelukt	  om	  het	  geplande	  bedrijventerrein	  te	  weren.	  De	  PvdD	  steunt	  de	  plannen	  om	  de	  polder	  
in	  te	  richten	  voor	  recreatie	  om	  er	  een	  definitieve	  natuurbestemming	  aan	  te	  geven.	  Wel	  zijn	  
we	  beducht	  voor	  recreatiedruk,	  waardoor	  verstoring	  van	  de	  wilde	  dieren	  kan	  optreden.	  	  
De	  auto-‐en	  parkeerlobby	  binnen	  Leiden	  heeft	  het	  voor	  elkaar	  gekregen	  om	  bij	  de	  historische	  
Morspoort	  een	  tijdelijke	  parkeergarage	  te	  plannen.	  Een	  groot	  aantal	  imposante	  bomen	  
moeten	  nu	  wijken	  voor	  blik.	  Recent	  onderzoek	  heeft	  nog	  eens	  uitgewezen	  dat	  de	  
bezettingsgraad	  maar	  10%	  zal	  zijn	  en	  de	  verliezen	  zullen	  in	  10	  jaar	  oplopen	  tot	  anderhalf	  
miljoen.	  De	  zaak	  is	  nu	  onder	  de	  rechter;	  wij	  blijven	  fel	  tegenstander.	  
	  
De	  Palingmotie:	  duurzame	  inkoop.	  
De	  vuurdoop	  in	  de	  Raad	  kregen	  we	  in	  augustus	  2010,	  toen	  we	  de	  zogenaamde	  “palingmotie”	  
indienden.	  Paling	  stond	  hier	  symbool	  voor	  de	  niet-‐duurzame	  inkoop:	  –strekking	  en	  derde	  lid	  
van	  de	  motie.	  We	  zijn	  er	  om	  bespot	  en	  aangevallen,	  sommigen	  werden	  vreselijk	  boos	  en	  
liepen	  weg	  uit	  de	  raadsvergadering.	  Maar	  we	  hebben	  bij	  de	  stemming	  een	  meerderheid	  van	  
de	  Raad	  achter	  ons	  gekregen.	  Niet	  te	  wachten	  op	  	  een	  beleidsnotitie	  Dierenwelzijn	  of	  	  een	  
duurzaam	  inkoopprogramma,	  maar	  alvast	  dit	  paaltje	  slaan.	  Voortaan	  wordt	  er	  duurzaam	  
ingekocht.	  Toch	  werd	  op	  de	  nieuwjaarsreceptie	  nog	  paling	  geserveerd.	  Foutje	  van	  de	  DZB-‐
catering,	  die	  voor	  meer	  gemeentes	  inkoopt.	  Paling	  is	  nu	  voor	  al	  deze	  gemeentes	  van	  het	  
menu	  geschrapt.	  
	  
Meeuwen-‐”overlast”	  



Leiden	  is	  een	  kustgemeente,	  dus	  zijn	  er	  meeuwen,	  vooral	  de	  zilvermeeuwen	  en	  kleine	  
mantelmeeuwen	  zorgen	  voor	  overlast.	  
De	  Partij	  voor	  de	  Dieren	  heeft	  aangetoond	  dat	  we	  de	  meeuwen	  aan	  onszelf	  te	  danken	  
hebben.	  Door	  de	  overbevissing	  als	  gevolg	  van	  de	  overschakeling	  naar	  grootschalige	  visserij	  
vanaf	  de	  jaren	  70	  zijn	  meeuwen	  gedwongen	  om	  hun	  voedsel	  landinwaarts	  te	  zoeken,	  
precies	  op	  het	  moment	  dat	  de	  grote	  stadsuitbreidingen	  en	  open	  vuilnisbelten	  zorgden	  voor	  
voldoende	  voedsel.	  Inmiddels	  broeden	  de	  meeuwen	  op	  de	  Leidse	  daken,	  pikken	  
vuilniszakken	  open,	  en	  veroorzaken	  geluidsoverlast.	  Er	  is	  een	  tamelijk	  diervriendelijk	  plan	  
van	  aanpak	  van	  start	  gegaan	  om	  de	  meeuwenoverlast	  te	  beperken.	  Dit	  ging	  geheel	  buiten	  
de	  Raad	  om.	  B&W	  vonden	  dit	  een	  collegebevoegdheid!	  Het	  kostte	  heel	  wat	  moeite	  om	  het	  
plan	  van	  aanpak	  alsnog	  in	  de	  commissie	  en	  de	  raad	  te	  bespreken	  maar	  het	  is	  ons	  gelukt	  om	  
de	  inzet	  van	  valkeniers	  uit	  het	  plan	  van	  aanpak	  te	  schrappen.	  Overigens	  met	  krachtige	  steun	  
van	  de	  VVD,	  want	  hiermee	  bespaarden	  we	  ook	  nog	  eens	  640.00	  euro.	  Het	  uitgespaarde	  geld	  
gaat	  conform	  ons	  voorstel	  naar	  ondergrondse	  containers,	  waardoor	  het	  vuilnis	  
onbereikbaar	  wordt	  voor	  de	  meeuwen.	  
	  
Natuureducatie	  
We	  hebben	  ons	  verder	  bezig	  gehouden	  met	  natuureducatie.	  Er	  zijn	  twee	  moties	  van	  ons	  
aangenomen	  waarin	  we	  vroegen	  om	  natuureducatie	  te	  ontzien	  en	  bepaalde	  onderdelen,	  
zoals	  het	  Bewaarde	  Land-‐programma	  in	  stand	  te	  houden.	  
Ook	  hebben	  we	  o.a.	  lichtvervuiling,	  vuurwerkoverlast,	  bomenkap	  en	  het	  koken	  van	  levende	  
kreeften	  op	  de	  agenda	  gezet.	  De	  kreeften	  staan	  hier	  symbool	  voor	  de	  omgang	  met	  dieren	  
tijdens	  evenementen.	  	  
Verder	  hebben	  we	  tal	  van	  andere	  duurzame	  initiatieven	  van	  andere	  partijen	  ondersteund.	  
GroenLinks	  is	  hierbij	  een	  goede	  partner.	  Wij	  trekken	  hen	  en	  de	  SP,	  CU,	  PvdD	  en	  D66	  
regelmatig	  naar	  de	  groene,	  duurzame	  kant.	  
	  
We	  investeren	  in	  de	  verhoudingen	  met	  andere	  partijen	  en	  individuele	  raadsleden	  maar	  
doen	  geen	  concessies	  aan	  onze	  uitgangspunten.	  We	  zijn	  zacht	  in	  de	  relatie,	  maar	  hard	  over	  
de	  inhoud	  en	  dat	  werkt	  heeft	  zijn	  uitwerking.	  
Zo	  heeft	  de	  griffie	  het	  initiatief	  genomen	  voor	  een	  100%	  vegetarische	  maaltijd	  in	  de	  pauze	  
van	  een	  lange	  raadsvergadering.	  Uit	  protest	  bleven	  toen	  enkele	  raadsleden	  weg:	  ze	  vonden	  
dat	  ze	  iets	  te	  kiezen	  moesten	  hebben.	  Ik	  geef	  ze	  groot	  gelijk:	  als	  vegetarisch	  maar	  de	  norm	  
wordt	  en	  vlees	  de	  uitzondering,	  laten	  we	  zeggen	  90%-‐10%.	  Op	  1	  juli	  ben	  ik	  gastheer	  voor	  de	  
jaarlijkse	  borrel	  voor	  de	  Raad.	  Op	  uitnodiging	  heb	  ik	  laten	  zetten	  dat	  er	  “rekening	  wordt	  
gehouden	  met	  vleeseters”.	  	  
	  



Zo	  winnen	  we	  langzaam	  terrein	  en	  winnen	  we	  stap	  voor	  stap	  aan	  invloed	  zonder	  als	  
fundamentalisten	  weggezet	  te	  worden.	  	  
	  
Meat	  Free	  Monday	  
	  
De	  komende	  tijd	  gaan	  we	  verder	  inzetten	  op	  de	  uitbouw	  van	  Meat	  Free	  Monday,	  samen	  
met	  de	  werkgroep	  Leiden.	  Volgende	  week	  hebben	  we	  de	  uitverkiezing	  van	  het	  meest	  
diervriendelijke	  restaurant	  aan	  de	  hand	  van	  het	  %	  vegetarische	  gerechten	  op	  de	  menukaart,	  
of	  er	  honden	  welkom	  zijn,	  enz.	  
	  
We	  hebben	  een	  goed	  contact	  met	  de	  pers	  en	  halen	  vrij	  gemakkelijk	  de	  regionale	  krant	  en	  
een	  belangrijke	  internetmedium:	  Sleutelstad.	  Deze	  laatste	  krijgt	  ca.	  500	  kliks	  per	  dag,	  
waaronder	  alle	  politici,	  hoge	  ambtenaren	  en	  influencers	  binnen	  Leiden.	  Wij	  worden	  er	  vaak	  
uitgedaagd,	  aangevallen	  of	  belachelijk	  gemaakt,	  maar	  reageren	  door	  rustig	  en	  uitgebreid	  
informatie	  te	  geven	  over	  onze	  standpunten.	  We	  spelen	  hierbij	  via	  de	  band.	  Middelen	  die	  we	  
inzetten	  zijn	  Facebook,	  Hyves,	  en	  vooral	  Twitter.	  	  Ons	  gebruik	  van	  de	  sociale	  media	  heeft	  
mede	  geleid	  tot	  de	  nominatie	  en	  uitverkiezing	  tot	  beste	  Leids	  politicus	  van	  2010.	  Het	  
juryrapport	  roemt	  Dick	  de	  Vos	  om	  zijn	  “vasthoudendheid	  en	  politieke	  inhoud”.	  En	  vanwege	  
de	  kwaliteit	  van	  de	  Twitterberichten:	  een	  goede	  mix	  tussen	  politiek	  en	  privé.	  Een	  voorbeeld:	  
	  “Was	  net	  bij	  de	  McDonalds.	  Kocht	  een	  vegaburger	  voor	  3,45.	  Hamburger	  kost	  maar	  1	  euro!	  
#omgekeerde_wereld.	  "	  "Zelfs	  een	  bezoekje	  aan	  de	  McDonald’s	  krijgt	  zo	  politieke	  
betekenis",	  zei	  juryvoorzitter	  Rogier	  van	  der	  Sande	  daarvan.	  
	  

	  



Communicatie	  met	  de	  kiezers	  	  
gebeurt	  via	  de	  website	  van	  PvdD	  Leiden:	  http://rijnland.partijvoordedieren.nl/	  
Daarop	  staan	  al	  onze	  bijdragen,	  moties	  en	  amendementen,	  waarnaar	  we	  geregeld	  verwijzen	  
via	  Twitter.	  Op	  de	  officiële	  Leiden-‐site	  staan	  woordelijke	  verslagen	  van	  alle	  vergaderingen,	  
inclusief	  onze	  mondelinge	  bijdragen.	  
 


